
                         

  

 Vážení spoluobčané, nastává čas prázdnin a letních dovolených, ve kterém 
bych Vás chtěl informovat o událostech v obci, které připravujeme a také o 
těch, které již probíhají, nebo proběhly. Hlavními úkoly pro letošní rok jsou 
převážně stavební práce, které v současné době již započaly akcí nazvanou „ 
Chodník a most pro pěší ve Valech“. Na tuto akci bylo vyhlášeno výběrové 
řízení v měsíci dubnu. Hodnotící komise na svém jednání vybrala pro 
stavební práce firmu Ing. Františka Schlehofera, která podala nejnižší 
nabídkovou cenu, jenž byla  hlavním kritériem výběrového řízení. Smluvní 
cena za řádně a včasné provedení díla je 938 030 Kč včetně DPH. Ukončení 
stavebních prací je plánováno na měsíc září 2014. Obec na akci obdržela 
finanční příspěvek z rozpočtu Karlovarského kraje ve výši 180 000 Kč. 
V měsíci červnu bylo vyhlášeno výběrové řízení na druhou etapu stavby 
„Chodník a lávka v Kynžvartské ulici“. Předmětem zakázky je dokončení 
stávajícího chodníku (u dětského hřiště) chodníkovým přejezdem v ulici 
Zelená, provedením části dešťové kanalizace a vybudováním sjezdu ze silnice 
č. lll/2114 na p.p.č.186/2 Kynžvartská ul. Termín zahájení prací je určen na 
měsíc červenec roku 2014 a dokončení akce opět na podzim (září - říjen).  
Předpokládaná hodnota veřejné zakázky je 601 831 Kč (včetně DPH) . 
Realizace dešťové kanalizace v celé ulici Zelená. V rozpočtu pro letošní rok je s realizací akce počítáno. 
Projekt se zpracovává a zdržuje se jen různými požadovanými vyjádřeními dotyčných orgánů. Majitelé 
pozemků (Povodí Vltavy) předávají pozemky jiným vlastníkům, od kterých bude obec potřebovat souhlas se 
stavbou.  Musíme čekat do úplného vyřešení majetkoprávních stavů těchto společností. V koutku duše 
věříme, že v letošním roce dotáhneme projektovou dokumentaci ke stavebnímu povolení a zahájíme 
stavební práce. 
Stejně jako v roce 2013 jme i letos přihlásili naši obec do soutěže „Vesnice roku 2014“. V květnu navštívila 
obec hodnotící komise. Byla seznámena se všemi dokumenty včetně strategického plánu obce na období 
2014 – 2020. Po diskusi, která proběhla v zasedací místnosti obecního úřadu jsme si s komisí prohlédli 
celou obec naživo. Největší zájem u komise vzbudila roubenka v majetku pana Kocourka, který pro nás 
improvizovaně udělal prohlídku celého stavení i s výkladem. Hodnocení komise bylo kladné a tak teď jsme 
plni očekávání, jakého ocenění dosáhneme. Vyhlášení soutěže proběhne v měsíci srpnu 2014. Při této 
příležitosti nemohu opomenout poděkovat všem, kteří přiložili ruku k dílu bez nároku na odměnu a zkrášlili 
naši obec. Velký dík Vám všem. 
To je jen výčet těch nejdůležitějších akcí, které kromě kulturních a společenských akcí (ty probíhají ve 
spolupráci s valským sdružením)  v letošním roce budeme realizovat. Závěrem bych Vám chtěl popřát do 
letních měsíců krásné a teplé počasí, hezkou dovolenou ať už ji prožijete v Čechách či někde na Jadranu a 
hlavně bezpečný návrat do svých domovů.  Quido Vlk 
 
Zápis z 25. zasedání Zastupitelstva obce Valy konaného  7. 4. 2014  
Byl schválen pronájem na části pozemkové parcely č.508/6 o výměře 250m2 za cenu v místě obvyklou 2,50kč/m2. 
Územní plán obce Valy 
a) ZO Valy schvaluje požadavek na zapracování zastavitelné plochy s funkčním využitím pro bydlení individuální 
městského a příměstského typu na p.p.č. 204/1 v k.ú. Valy u Mariánských Lázní. 
b) ZO  Valy schvaluje požadavek na zapracování zastavitelných ploch s funkčním využitím bydlení individuální 
městského a příměstského typu, s funkčním využitím pro veřejná prostranství – komunikační koridory a 
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shromažďovací plochy, s funkčním využitím pro veřejná prostranství – veřejná zeleň – ochranná a izolační zeleň a 
plochy územní rezervy pro bydlení městského a příměstského typu do další fáze Územního plánu Valy, tak jako tomu 
bylo v dokumentaci návrhu Územního plánu Valy pro veřejné projednání, jak je zakresleno ve snímku hlavního 
výkresu Územního plánu Valy, který je přílohou tohoto usnesení.    

Zápis z 26. zasedání Zastupitelstva obce Valy konaného  22. 4. 2014. 
 Dotace OPŽP – úspora energie 
Ministerstvo životního prostředí vyhlašuje výzvu pro podávání žádostí o poskytnutí podpory v rámci Operačního 
programu Životní prostředí. Žádosti o podporu jsou přijímány od 5. března 2014 do 30. dubna Výzva se týká  - 
Realizace úspor energie a využití odpadního tepla u nepodnikatelské sféry. Obdrželi jsme cenovou nabídku 
společnosti SU-CONSULT. Cena za zpracování je (včetně opakovaného podání žádosti)  30 000,-Kč. 
ZO Valy souhlasí s cenovou nabídkou na zpracování podkladů pro žádost o dotaci OPŽP předloženou  společností SU-
CONSULT . 
Dotace OPŽP – nákup svozové techniky  
Ministerstvo životního prostředí vyhlašuje výzvu pro podávání žádostí o poskytnutí podpory v rámci Operačního 
programu Životní prostředí. ZO Valy schvaluje podání žádosti o dotaci  OPŽP– Nakládání s biologickým odpadem – 
nákup svozové techniky na odvoz biologického odpadu  
 Výběrové řízení na stavbu „Chodník a most pro pěší ve Valech“ 
Komise pro výběrové řízení na stavbu „Chodník a most pro pěší ve Valech“ vybrala po svém jednání firmu pana 
Františka Schlehofera, jako zhotovitele této stavby. V uvedené veřejné zakázce jediným hodnotícím kritériem byla 
nejnižší nabídková cena.  
 Šatní skříň Obecní úřad potřebuje šatní skříň za účelem uložení chodských krojů a hygienických potřeb. 
ZO Valy schválilo výrobu šatní skříně do prostor Obecního úřadu v hodnotě 22 000 Kč za výše uvedeným  účelem . 

Zápis z 27. zasedání Zastupitelstva obce Valy konaného  13. 6. 2014 
Dotace OPŽP Podpora regenerace urbanizované krajiny  
Obci byla poskytnuta podpora ze Státního fondu životního prostředí ČR na akci „Rozvoj části zeleně v obci Valy“. Dotace bude 
činit maximálně 128 755,90 Kč. 

Prodej části pozemků ve vlastnictví obce Valy – p. p. č. 278/1,  98/2, 105/4, 78/2 

*ZO Valy schvaluje prodej částí pozemků ve vlastnictví obce Valy, p.p.č. 98/2, 105/4, 78/2 ve výši 60Kč/m
2 

jediným zájemcům.  
*ZO Valy schvaluje prodej části pozemkové parcely ve vlastnictví obce Valy, č. 278/1, ve výši 60Kč/m

2
 dvěma zájemcům  

Pronájem nebytových prostor (prodejna potravin) 
Na zasedání zastupitelstva obce dne 7. 4. 2014 byl projednán návrh záměru obce pronajmout nebytové prostory na OÚ. Zájem o 
pronájem nebytových prostor projevil jako jediný pan Hung Tran Quoc.  V pronajímaných prostorách zachová prodejnu na stejné 
úrovni jako je v současné době. Vypracovali jsme smlouvu o pronájmu nebytových prostor. Cena nájemného je stanovena na 
 5 500,-Kč měsíčně včetně elektřiny, plynu, vody a střežení objektu PCO. 

Smlouva o poskytnutí příspěvku z rozpočtu Karlovarského kraje pro obec Valy 
Obdrželi jsme návrh smlouvy o poskytnutí příspěvku z rozpočtu Karlovarského kraje. Příspěvek je určen na realizaci akce „ 
Komunikace a inženýrské sítě 1. Etapa (chodník a mostek pro pěší)“.  

 Závěrečný účet obce 2013, účetní závěrka obce 2013, přezkum hospodaření obce 2013 
V měsíci dubnu proběhl přezkum hospodaření obce Valy pracovníky KÚKK. Zápis z kontroly je k nahlédnutí v kanceláři na OÚ 
Valy. Při přezkoumání hospodaření obce Valy za rok 2013 nebyly zjištěny chyby a nedostatky. Účetní závěrka včetně Rozvahy, 
Výkazu zisku a ztrát, Výkazu pro hodnocení rozpočtu, Zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření obce Valy a příloh jsou 
součástí zápisu jednání ZO. Účetní závěrka obce Valy za rok 2013 je schválena bez výhrad.  

Veřejná zakázka V letošním roce máme naplánovanou akci "Úprava místní komunikace a vybudování sjezdu ve Valech". Jedná 

se o veřejnou zakázku malého rozsahu a jsme povinni vyhlásit výběrové řízení. V uvedené veřejné zakázce je jediným hodnotícím 
kritériem nejnižší nabídková cena.  

 

Naše obec RECYKLACÍ STARÝCH SPOTŘEBIČŮ výrazně přispěla k ochraně životního prostředí 
Občané  naší  obce  již  několik  let  zodpovědně  třídí  elektroodpad.  Nyní  můžeme  přesně  vyčíslit, kolik  elektrické  
energie,  ropy,  uhlí,  primárních  surovin  či  vody  jsme  díky  recyklaci  ušetřili životnímu  prostředí.  Víme  také,  o  
kolik  jsme  snížili  produkci  skleníkových  plynů  nebo nebezpečného odpadu. Informace vycházejí ze studií 
neziskové společnosti ASEKOL, která pro nás  zajišťuje  sběr  a  recyklaci  vytříděných  elektrozařízení.  Naše  obec  
získala  certifikát vypovídající  nejen  o  přínosech  třídění  televizí  a  počítačových  monitorů,  ale  také  o  významu 
sběru drobných spotřebičů. Studie  LCA  posuzuje  systém  zpětného  odběru  CRT  televizorů,  počítačových  
monitorů  a  drobného elektrozařízení.  Hodnotí  jejich  sběr,  dopravu  a zpracování  až  do  okamžiku  finální  
recyklace jednotlivých  frakcí  vyřazených  spotřebičů  do  nového  produktu.  Pro  každou  frakci  byly  vyčísleny 
dopady  na  životní  prostředí.  Výsledky  studie  jsou  prezentovány  jako  spotřeba  energie,  surovin,  emise do  
ovzduší,  vody  a  produkce  odpadu.  Konečná  bilance  vyzněla  pro  zpětný  odběr  elektrozařízení jednoznačně 
pozitivně, a to ve všech aspektech. 



Výsledek  studie  jednoznačně  prokázal,  že  zpětný  odběr  elektrozařízení,  i  těch  nejmenších,  má nezanedbatelný  
pozitivní  dopad  na  životní  prostředí.  Zpětný  odběr  a  recyklace  např.  stovky  mobilních telefonů  uspoří  tolik  
energie,  kolik  spotřebuje  moderní  úsporná  lednice  za  více  než  4,3  roku  provozu. 
Díky  recyklaci  jednoho  notebooku  dojde  ke  snížení  spotřeby  ropy,  na  kterou  osobní  automobil  ujede téměř  
100  kilometrů,  nebo  dojde  k  úspoře  392  litrů  pitné  vody.  Stejné  množství  je  například spotřebováno při 30 
cyklech myčky nádobí. 
„Z  Certifikátu  Environmentálního  vyúčtování  společnosti  ASEKOL  vyplývá,  že  občané  naší  obce v loňském  
roce  vytřídili  19  televizí,  8  monitorů  a  26,00  kg  drobných  spotřebičů.  Tím  jsme  uspořili  4,72MWh  
elektřiny,  124,05  litrů  ropy,  23,56  m3 vody  a  0,28  tun  primárních  surovin.  Navíc  jsme  snížili emise 
skleníkových plynů o 1,21 tun CO2 ekv., a produkci nebezpečných odpadů o 4,50 tun“. Když  si  uvědomíme,  že  
například  osobní  automobil  vyprodukuje  za  rok  provozu  2  tuny  skleníkových plynů  a  jedna  čtyřčlenná  
domácnost  průměrně  ročně  spotřebuje  2,2  MWh  elektrické  energie,  jsou  to impozantní  čísla.  Proto  si  všichni,  
kteří  zodpovědně  třídí  a  přispívají  tak  k ochraně  životního  prostředí, zaslouží obrovský dík.    

 
VELIKONOČNÍ BARVENÍ .  Na velikončních svátcích je 

pěkné to, že už dlouho dopředu se můžeme těšit a  
připravovat se na ně. Hospodyně vygruntují a napečou, 
chlapci pletou pomlázky a děvčata barví vejce. Ne každý kluk 
však umí uplést pomlázku a způsobů jak vyrobit kraslice, je 
tolik, že je co se učit. Valské děti si toto umění mohou osvojit 
pod vedením zručných žen. Už druhým rokem se schází, 
pletou pomlázky a vyrábí kraslice různými technikami. I letos 
děti vyrobily spoustu pěkných kraslic a i pro nejmenší byly 
připraveny techniky s kterými si dokázaly poradit.  JV 

téma – ČERNÝ ODBĚR ELEKTRICKÉ ENERGIE. 
Dne 5. 6. 2014 jsem obdržel mailem jako ostatní zastupitelé obce dopis od Ing. Bořka Kršňáka, který zastupuje 
společnost ČEZ Energetické služby, ve kterém se mimo jiné píše, že obec Valy je neoprávněným odběratelem 
elektrické energie. Černý odběr měl být spáchán tím, že v ulici Na Šancích a v ulici Sluneční jsou instalována nová 
svítidla VO, která byla umístěna koncem roku 2011 a byla napojena na síť elektrické energie.  
V roce 2012 byla oslovena (ČEZem) zhotovitelská firma Suptel a.s. a ELEKTRO H+H s.r.o., které připojení provedly, 
avšak do současné doby připojení, resp. revize a odběrní místo, není dokončeno. 
Celý problém vznikl v okamžiku, kdy se obec jako řádný hospodář snažila ušetřit peníze občanům a odmítla 
podepsat nevýhodnou smlouvu se společností ČEZ o správě uvedených svítidel a rozhodla se je spravovat sama. Je 
s podivem, že o tomto záměru od samého počátku Ing. Kršňák prokazatelně věděl a ústně se starostou obce 
dohodl na tom, že svítidla budou moci být provizorně připojena a to se souhlasem spol. ČEZ do okamžiku 
provedení revizí a oficiálního připojení odběrních míst. Tento stav trval od roku 2012. Na tento postup existuje 
dokonce smlouva, kde podmínkou uvedeného postupu bylo zaplacení částky 5.000,-Kč což obec okamžitě splnila. 
Do současné doby však spol. ČEZ nevznesla žádný nárok na úhradu spotřebované energie, ačkoliv obec je 
připravena za odběr řádně zaplatit. Vzhledem k tomu, že výše jmenovaný zástupce spol. ČEZ dokonce odmítl 
jednat se starostou obce (což je velice nestandardní postup od zástupce spol., kde majoritním vlastníkem je stát) a 
dokonce tento postoj sdělil prostřednictvím citovaného dopisu, zkontaktoval jsem ho telefonicky za přítomnosti 
starosty a dohodli jsme se na tom, že obec požádá spol. ČEZ o vyčíslení spotřebované energie za uvedené období a 
tuto energii samozřejmě zaplatí. 
Když ponecháme stranou právní kvalifikaci skutkové podstaty trestního jednání „krádeže“, kde pachatel musí mít 
alespoň povědomost o trestním jednání a nelze tento čin spáchat z nedbalosti, je nade vší pochybnost jasné, že 
obec byla v dobré víře, že odběr je se svolením poskytovatele dodávek elektřiny, když navíc tento postup byl 
smluvně zakotven. 
Závěrem jen tedy pro informaci občanům, že se v žádném případě o krádež elektřiny jednat nemohlo. Společnost 
ČEZ provede vyúčtování odběru do data 18. 6. 2014 a obec Valy elektřinu zaplatí. Tím považuji celou záležitost za 
vyřízenou.                                                                                                            Radek Barcaba 



STAVĚNÍ MÁJE  Tento zvyk se ve Valech udržuje už dlouhá léta. Není na 

něm co měnit a všichni se zvláště na 
večerní táborák při kytarách těší. Děti 
se postupně scházely odpoledne na 
hřišti, kde pro ně byla přichystána řada 
soutěží. Těmi se mohly zabavit, než 
došlo na to nejdůležitější – příprava 
májky.  Muži přinesli májku už o 
předcházejícím víkendu a připravenou 
položili tak, aby nedošla úhony ještě 
před vztyčením. 
Teď se seběhli děti i dospělí, aby májku 
ozdobili. To je část oslav, která děti baví 
nejvíc. Myslím, že jsme měli nejlépe 
ozdobenou májku v celém okolí. 

 Májka byla zasunuta do stojanu a ručně zvedána pomocí lana a podpěr, jako 
každý rok. Vylepšením je už od minulého roku čarodějnice (výrobek pí. 
Kakašové), která na májce visí pod věncem a dokonce v noci svítí.  
Protože se zároveň se stavěním máje pálí čarodějnice, na její počest byly přizvány i její družky a mezi nimi  zvoleny 
tři nejhezčí. 
V podvečer byla zapálena vatra, na které uhořela slaměná čarodějnice. Na menším ohništi si pak děti opekly buřty a 
ty menší byly zahnány rodiči do pelíšků. Větší děti a dospělí pak mohli u táboráku při kytarách zpívat, dokud jim hlas 
stačil. JV 

 

BRIGÁDA Vesnice se letos opět zapojila do soutěže o vesnici roku. Loni v této soutěži vyhrála značnou sumu, 

která byla použita na kulturní rozvoj obce. Nebylo to však zadarmo. Kromě společenského života, rozvoje obce se 
hodnotí i vzhled a údržba. Proto starosta požádal občany, aby pomohli s jarním úklidem. Zaměstnancům 
přiděleným pracovním úřadem, kteří se starali o úklid veřejného prostranství, už v březnu skončila roční lhůta, po 
kterou v obci mohli pracovat a protože prostranství, jimi upravované, se proti minulým letům značně rozrostlo, bylo 
potřeba každé ruky. Pan starosta nasadil vysokou laťku co se úprav týče. Nechal vysekat a upravit břehy potoků, 
chodníky jsou zametené, kolem posekaná tráva. Natřená zastávka, upravené hřiště atd. 
Těm, kteří přišli pomoci a těm, kteří vyráběli pro obec doma ve svých dílnách, velice děkujeme. 
 

DĚTSKÝ DEN A KÁCENÍ MÁJE Májka byla postavena a tak 

musela být pokácena. Děje se tak vždy poslední den v květnu a na tuto 
sobotu vyšla i oslava dětského dne. Jako každý rok, byla připravena 
řada soutěží, ohýnek 
s buřty a limonády. 
Přijeli hasiči a byla 
připravena dráha pro 
čtyřkolku, děti si mohly 

zastřílet ze vzduchovky . Překvapením pro 
ně byla nafukovací skluzavka a přejezd 
potoka po laně. Ten se stal oblíbenou  
kratochvílí a pořadatelé, kteří vázali děti 

do sedačky a jistili je na laně se pořádně nadřeli. Také hasiči měli co dělat, u hadice, 
hydraulických nůžek a žebříku stála pořád fronta dětí. Hasiči připravili i vědomostní 
soutěže pro děti už od těch nejmenších. Děti si tedy nejen protáhly těla, ale i potrápily 
hlavičky. 
Večer, po vydražení májky, pokračoval zpěvem s kytarami. 
Poděkování patří všem sponzorům, Manželům Filipčíkovým, paní Volfové,Pláničkové, 

pánům Faměrovi, Haladovi, firmám CHODOVAR PIVOVAR spol. s r.o. Chodová Planá, 
PEKÁRNA KLIPEK - KLS Klimentov s.r.o. 



Druhý ročník NOHEJBALOVÉHO TURNAJE „O POHÁR STAROSTY OBCE VALY“ proběhl 7. 6. 2014 

na místním kurtu u dětského hřiště. Turnaje se zúčastnilo sedm tříčlenných družstev. Před zahájením turnaje počasí 
nenasvědčovalo, že by přišla nějaká změna k horšímu a tak se 
pořadatele rozhodli, že se turnaj odehraje systémem každý s 
každým. Po deváté hodině bylo rozlosováno a samotný turnaj byl 
zahájen. Týmy nejen sobě, ale i divákům předváděly neskutečně 
pěkné a dlouhé výměny jednotlivých her, za což se jim sportovní 
příznivci odměnili 

potleskem. 
Turnajem nejlépe 
prošel tým Benga 
a stal se tak po 
loňském třetím 

místě vítězem celého turnaje. Na druhém místě skončili borci 
z týmu Od komína, kteří prošli turnajem bez většího zaváhání a po 
právu jim toto ocenění náleží. Valští borci pod názvem „Valská 
šťáva“ ukončili tažení turnajem na třetím místě a nepodařilo se jim 
tak obhájit loňské druhé místo. Přesto si zaslouží uznání za 
předvedené výkony. Po vyhlášení pořadí turnaje a předání cen zbývá jen popřát účastníkům pěkné počasí a hezké 
sportovní zážitky v roce 2015 při třetím ročníku turnaje. A na úplný závěr  díky pořadatelům a sponzorům turnaje. 
QV 

NA PRÁZDINY S POHÁDKOU  Už ve 14 hodin stála před startem řada dětí. Ty 

menší s rodiči , větší už si troufly najít stanoviště podle mapy 
sami. Všechny vítal myšák Mickey(p. Filipčík )a králíček 
Bunny(pí. Marvalová) , kteří pouštěli děti postupně na trasu. 
Děti dostaly mapku a podle ní hledaly jednotlivá stanoviště. 
První je čekali Pat a Mat (pí Vávrová+Musilová). Kdo si 
nepřitloukl hřebíkem prst k podložce, mohl pokračovat na další stanoviště. U 

klaunů.(Kamila Fialová se synem) měly děti za úkol hodit míček šaškovi do úst. Pokud trefily k  
Pipi-Dlouhé punčošce a Tomíkovi (pí. Kakašová, R. Pavlina) musely prakem zničit pirátskou 
loď. Dál je mapa vedla ke Krakonošovi ( p. Vlk). Ten je nepustil 
dál, dokud nevysbíraly z lesa všechno co tam nepatřilo, a Ančeti ( 
V.Nejedlá) nepomohly rozeznat potraviny , aby mohla Krakonošovi 
uvařit fazolačku. Hajnému Robátkovi (pí.Pavla Sedláková) 
pomohly pojmenovat trofeje, 
které přinesl z lesa a taky s ním 
změřily síly ve znalosti přírody 

a myslivosti. Pak musely dobře sledovat mapu, aby 
nepřešly odbočku k rybníku, kde 

měli své loupežné 
hnízdo piráti (p. 
Marval+p. Kakaš). 
Když vylovily udicí 
z truhly poklad, 

převezl je jeden z pirátů přes moře (rybník u 
Prskavců) na korábu. Ještě než děti došly k cíli, 
musely projít kolem vodníků. Své dušičky 
mohly vykoupit pokud odpověděly na otázky , 

které se týkaly vodního království. 
V cíli pak ještě dostaly malou odměnu a občerstvit se mohly u 
Večerníčka ( pí. Horníková) 
 Pohádkové trasy se zúčastnilo kolem osmdesáti dětí.   
 



BIGBÍT PRO LIBORA Jako každý rok, tak i letos proběhl vzpomínkový večer na Libora Lafara muzikanta z Valů. 

Konal se u klubovny na dětském hřišti. Liborovi přišly zahrát kapely BabaHed a Kocovina a s nimi kolem dvě stě 
diváků. 

BLÁZNI NEBO NADŠENCI ? Myslíte, že když někdo pořádá při běžném životě, jako je práce, rodina vlastní 

koníčky, 16 akcí do roka, může být ještě normální?  
*„Potřebuju plakáty?“ „Kdy? Už? Vždyť bylo teprve kácení.“ „ Tak se podívej na kalendář!“ „Jejda to je fofr. Máš 
lidi?“ „ Ne. Musím je obvolat.“ „No hodně zdaru.“  
* „Kdo jde?“ „Dvě nebudou, jedna marodí, další hlídá dítě. Mam tři.“ „Kolik chybí?“ „Dvě, minimálně.“ „Zavolám 
holkám. A zkusím mladé. Není volný někdo z rodiny?“ 
* „Tak jak?“ „No je to s chlupem ale dáme to. Zítra všichni v hospodě.“ 
* „Takže jsme domluvení. V pátek přijdou dva stavět stan, ženský udělají balíčky, rukavice jsou ušité? Ne? Tak 
makej. A co masky na druhé stanoviště? Petr tam bude volat. Snad to stihnou. Buřty, chleba, hořčice dovezeš? Jo 
vezmu si v pátek auto (svoje). Zbyly tácky? 
A v sobotu ať jsou všichni na hřišti v devět, ať to máme do oběda hotové, nebo se zase nestihneme ani najíst. Víš, 

jak to bylo na dětský den. Atrakce přivezli se zpožděním, než jsme vynosili lavice, přivezli reprobedny, ozvučili 
terasu, umístili pytle na odpady, projeli trať, připevnili lano a připravili ostatní atrakce, začali se trousit lidi a 
zastavili jsme se až večer. 
 No a v neděli zas na úklid, nezapomeňte…..“ 
* Na začátku každého roku sestavíme kalendář akcí a 
podle toho si plánujeme osobní život, dovolené, 
rodinné akce a podobně. Všechno však naplánovat 
nejde a každý výpadek klade velké organizační nároky 
na zbývající pořadatele. Protože však už jsou vycvičení 
v improvizaci, na průběhu akcí většinou nikdo nic 
nepozná. Některé atrakce zůstávají v následujících 
letech stejné, ale pokaždé se snažíme nějakou přidat 
nebo obnovit. Proto se doma šije, maluje, řeže, brousí 
a vůbec vyrábí. Kdy? No to se jich zeptejte! A proč to 
dělají? No asi pro dnes už dávno zapomenutý pocit 
radosti, že se lidi sejdou, pobaví se a je jim dobře.  Jv 



Životní jubileum oslavili tito občané: 
Květen 2014: Rothová Liana                                             Srpen 2014 :Bohdana Holubcová 

                                                          Slavomil Švinger 
                                                          Jan Bena 
Červen 2014 :Zdeněk Peksa 
                         Zuzana Spurná 

              Jiřina Kokštejnová 
 

 Jubilantům srdečně blahopřejeme 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

RECEPT 
Jahodový smetanový dort 

600 g jahod 
10 plátků želatiny 
110 g cukru 
400 ml smetany ke šlehání 
sáček dortové želatiny 
Želatinu namočíme a necháme nabobtnat. Vodu slijeme. Ve 100 ml teplé vody želatinu rozpustíme. 
Jahody omyjeme a zbavíme stopek. 500 g jahod rozmačkáme ase 100 g cukru. Ušleháme 
smetanu.Teplou, rozpuštěnou želatinu smícháme s jahodami a šlehačkou. 
Nalijeme do dortové formy, povrch uhladíme a dáme vychladnout do lednice. Po vychladnutí pokryjeme 
plátky nakrájenými jahodami. 
Ve 200 ml vody rozmícháme cukr a sáček dortové želatiny, přivedeme k varu a krátce povaříme. Až 
želatina trochu vychladne nalijeme ji na povrch dortu a necháme ztuhnout. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Za obsahovou stránku, periodicitu a správnost po poslední korektuře zodpovídá Tomáš Podzimek. Poslední korekturu provedl starosta ve 
spolupráci s Tomášem Podzimkem. Sestavili : J. Vlková, Financování je bez účasti obce, na vlastní náklady  vydali pánové Petr Filipčík, 
Tomáš Podzimek, ing. Petr Hrouda a Quido Vlk. Příspěvky můžete posílat na e-mailovou adresu: valskenovinky@seznam.cz  nebo do 
schránky na Obecní úřad Valy – označit obálku: „Valské novinky – Tomáš Podzimek 

 

Připravujeme:  
� 12.7. (sobota) – Písničkáři na terase v 19 hodin (klubovna)  
 

� 30.8. (sobota) - Rozloučení s prázdninami v 15 hodin 
(klubovna) – kreslení na trička 
-promítání filmu pro děti od 17 hod.(klubovna) 
 

� 6.9. (sobota) – Valský Klátilák  v 11 hodin (klubovna) 
 


